

技能実習生の友

အတတ်ပညာကျွမ်းကျင်မှု အလုပ်သင်များ၏ မိတ်ဆွေ

၂၀၂၃ခုနှစ် ဧပြီလထုတ်

ခေါင်းစဉ်

မန်ဂါနဲ့လေ့လာကြစို့ ဂျပန်ရဲ့ ကျင့်ဝတ်များ “စက်ဘီးဆိုင်ရာလမ်းစဉ်ကမ်းကို လိုက်နာစောင့်ထိန်းကြပါစို့”

◇ အတတ်ပညာကျွမ်းကျင်မှုအလုပ်သင်မှာ ကိုယ်ဝန်ရှိလာရင်... ◇ မိုးများတဲ့ရာသီ “ဆုယူး” ~နေထိုင်ပုံနဲ့ သတိထားရမယ့်အချက်များ~
ခိုကုဂိုးနိုမိုလီ “သေးသေးမွှားမွှား စကားလုံးများ”

မန်ဂါနဲ့လေ့လာကြစို့ ဂျပန်ရဲ့ ကျင့်ဝတ်များ

— စက်ဘီးဆိုင်ရာလမ်းစဉ်ကမ်းကို လိုက်နာစောင့်ထိန်းကြပါစို့ —



အဖြေက...အားလုံး မှားယွင်းတဲ့ စီးပုံစံနည်းဖြစ်ပါတယ်။

- ① လက်ကိုင်ဖုန်းပြောရင်း စက်ဘီးစီးတာ အန္တရာယ်ရှိပါတယ်။
- ② စက်ဘီးကို လက်ဝဲကပ် စီးနင်းခြင်း လိုက်နာစောင့်ထိန်းပါ။
- ③ ထီးဆောင်းရင်းစီးတာ ရှေ့ဘက်ကိုမမြင်ရလို့ အန္တရာယ်ရှိပါတယ်။
- ④ နှစ်ယောက်စီးတာ မလုပ်ပါနဲ့။
- ⑤ ရင်ပေါင်တန်းစကားပြောစီးတာ တခြားသွားလာမှုတွေကို အနှောင့်အယှက်ပေးတယ်။

အတတ်ပညာကျွမ်းကျင်မှု အလုပ်သင်တွေထဲမှာ စက်ဘီးအသုံးပြုသူတွေများမယ်လို့ ထင်ပါတယ်။ အားလုံးပဲ မိမိဘေးကင်းဖို့အတွက်ရော လမ်းသွားလမ်းလာစတဲ့ တခြားသူတွေမှာ ဒဏ်ရာအနာတရ ဖြစ်အောင် မလုပ်မိစေဖို့အတွက်ပါ စက်ဘီးဆိုင်ရာ လမ်းစဉ်ကမ်းတွေကို လိုက်နာစောင့်ထိန်းကြပါစို့။

JITCO ဂျပန်ဘာသာသင်ထောက်ကူပစ္စည်း အွန်လိုင်းအရောင်းဆိုင်မှာ “ Q&A ပုံစံနဲ့မှတ်သားဖို့ ဂျပန်ရဲ့ လမ်းတွေမှာ ဘေးကင်းစွာသွားလာရေး ~ခြေကျင်လျှောက်ခြင်းနှင့်စက်ဘီးစီးခြင်းစဉ်ကမ်း” DVD ကို ရောင်းချနေပါတယ်။ အပြင် အသစ်ဖွင့်လှစ်လိုက်တဲ့ “JITCO ဒစ်ဂျစ်တယ် သင်ထောက်ကူပစ္စည်းဆိုင်ရာ အွန်လိုင်းထုတ်လွှင့်မှု စာမျက်နှာ” မှာလည်း အခကြေးငွေပေးရတဲ့ဗီဒီယိုတွေကို ထုတ်လွှင့်ပေးနေပါတယ်။

“အတတ်ပညာကျွမ်းကျင်မှု အလုပ်သင်များ၏မိတ်ဆွေ” ဟာ အတတ်ပညာကျွမ်းကျင်မှု အလုပ်သင်နဲ့ သင်တန်းသားတွေအတွက်ရည်ရွယ်တဲ့ ဂျပန်နိုင်ငံမှာနေထိုင်ရေးကို အထောက်အကူပေးမယ့် သတင်းအချက်အလက်တွေ၊ ဂျပန်ဘာသာ သင်ထောက်ကူပစ္စည်းတွေနဲ့ ငှက်ကားတွန်း စတာတွေကို အသံထွက် “ခါနာ” စာလုံး တွဲဖက်ထားတဲ့ ဂျပန်စာနဲ့ ဘာသာစကား ၉ မျိုး (ဗီယက်နမ်၊ တရုတ်၊ ဖိလစ်ပိုင်၊ အင်ဒိုနီးရှား၊ ထိုင်း၊ ကမ္ဘောဒီးယား၊ မြန်မာ၊ ဗွန်ဂို၊ အင်္ဂလိပ်) နဲ့ ထုတ်ဝေနေပါတယ်။ အားလုံးပဲ အသုံးပြုကြပါ။



အတတ်ပညာကျွမ်းကျင်မှုအလုပ်သင်မှာ ကိုယ်ဝန်ရှိလာရင်...

၂၀၂၂ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာလမှာ နိုင်ငံခြားသား နည်းပညာအလုပ်သင်တန်းကြီးကြပ်ရေးကော်မတီ (OTIT) က ထုတ်ပြန်တဲ့ အချက်အလက်အရ အတတ်ပညာကျွမ်းကျင်မှု အလုပ်သင်တွေကို မေးမြန်းမှုတွေကနေ ကိုယ်ဝန်ဆောင်၊ မီးဖွားတာကို အကြောင်းပြုပြီး အကျိုးယုတ်စေတဲ့ လုပ်ဆောင်မှုတွေကို တားမြစ်ခြင်းနဲ့ ပတ်သက်တဲ့ ရှင်းလင်းပြောပြတာ ခံယူဖူးတယ်လို့ ဖြေတဲ့ အလုပ်သင်အချိုးအစားဟာ ၆၀ ရာခိုင်နှုန်း ဖြစ်ပါတယ်။ တစ်ဖက်မှာ အလုပ်သင် ၄ယောက်မှာ ၁ ယောက်က အထူးသဖြင့်၊ စေလွှတ်ရေးဌာနတွေကနေ “ကိုယ်ဝန်ဆောင်တယ်ဆို အလုပ်သင်တာကို ဆက်မလုပ်နိုင်ဘူး” လို့ အပြောခံရဖူးတယ်လို့ ဖြေကြားခဲ့ကြပါတယ်။ ဂျပန်မှာ အလုပ်သမား (အတတ်ပညာကျွမ်းကျင်မှု အလုပ်သင်အပါအဝင်) အပေါ် ကိုယ်ဝန်ဆောင်တာကို အကြောင်းပြုပြီး အလုပ်ထုတ်ခြင်းကို ဥပဒေနဲ့ တားမြစ်ထားပါတယ်။ ဒီနေရာမှာ အလုပ်သင်အနေနဲ့ ကိုယ်ဝန်ရှိတာကို သတိပြုမိတဲ့အခါ ဘယ်လို လုပ်ဆောင်သင့်သလဲဆိုတာ အကျဉ်းချုံး ရှင်းပြပါမယ်။

• ကန့်သတ်ချက်နဲ့ပြည့်မီမယ်ဆိုရင် ရင်သွေးပြုစုရေး နားရက်စနစ်ကို အသုံးပြုလိုရပါတယ်။ ဒါတင်မက ကျန်းမာရေးအာမခံရဲ့ မီးဖွားမှုနဲ့ ရင်သွေးပြုစုရေးဆိုင်ရာ တစ်လုံးတစ်ခဲတည်း ငွေထောက်ပံ့မှုစနစ်လည်း ရှိပါတယ်။

Q ဆွေးနွေးရေးကောင်တာ ဘယ်မှာပါလဲ

ကိုယ်ဝန်ရှိကြောင်းသိတဲ့အခါ အရင်ဆုံး ကုမ္ပဏီနဲ့ ကြီးကြပ်ရေးအဖွဲ့အစည်းတွေလို အနီးက လူတွေနဲ့ တိုင်ပင်ပါ။ အလုပ်သင်ယူမှု ဆက်လုပ်ဖို့နဲ့ ခေတ္တနိုင်ငံကိုပြန်ဖို့၊ ကိုယ်ဝန်ဆောင် မီးဖွားခြင်းဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းဆောင်တာတွေနဲ့ ဆေးရုံပြတာ၊ မီးဖွားပြီးတဲ့အခါမှာ ကလေးရဲ့ နေထိုင်ခွင့်အတွက်လုပ်ဆောင်တာ စတာတွေကို ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ဖို့ လိုအပ်ပါတယ်။



Q ကိုယ်ဝန်ရှိလာရင် ဘယ်လိုလုပ်သင့်သလဲ

- သားဖွားမီးယပ်အထူးကုဌာနကို သွားပြပါ။
- ကုမ္ပဏီနဲ့ ကြီးကြပ်ရေးအဖွဲ့အစည်းက လူတွေနဲ့ တိုင်ပင်ပါ။
- မြို့အုပ်ချုပ်ရေးရုံးကောင်တာမှာ ကိုယ်ဝန်ဆောင်မှု အကြောင်းကြားစာ တင်သွင်းပါ။



နိုင်ငံခြားသား နည်းပညာအလုပ်သင်တန်း ကြီးကြပ်ရေးကော်မတီ (OTIT) မှာလည်း ဆွေးနွေးရေးကောင်တာ ရှိပါတယ်။

မြန်မာဘာသာ
ဖုန်းနံပါတ် - 0120-250-302
အင်္ဂါနေ့ (မနက် ၁၁နာရီမှ ညနေ ၇နာရီ)

Q အလုပ်သင်ယူမှု ဘယ်လိုဖြစ်လာမလဲ

- အလုပ်သင်ရဲ့ ကိုယ်ဝန်ဆောင်မှုကို အကြောင်းပြုပြီး ကြီးကြပ်ရေးအဖွဲ့အစည်းနဲ့ အလုပ်သင်ပေးသူတွေအနေနဲ့ အလုပ်သင်ယူမှုကနေ ထုတ်ပယ်လို့မရပါဘူး။
- အလုပ်သင်က တောင်းဆိုမယ်ဆိုရင် မီးဖွားခင်မှာ မီးဖွားမယ့် ခန့်မှန်းရက်ရဲ့ သီတင်း ၆ ပတ်မတိုင်ခင်ကစပြီး အလုပ်နားနိုင်ပါတယ်။ ဒါအပြင် ဂျပန်မှာ မီးဖွားပြီးနောက် ကိုယ်ခန္ဓာကျန်းမာရေးအတွက် မူအားဖြင့် မီးဖွားပြီးနောက်တစ်ရက်ကနေ သီတင်း ၈ ပတ် အလုပ်မလုပ်ရပါဘူး။ အလုပ်မလုပ်တဲ့ကာလအတွက် လစာဟာ ကုမ္ပဏီရဲ့ သတ်မှတ်ချက်အလိုက်ဖြစ်ပေမဲ့ လစာမရတဲ့အခါကျန်းမာရေးအာမခံကနေ မီးဖွားမှုထောက်ပံ့ကြေး (လစာရဲ့ ၆၀%ခန့်) ထုတ်ပေးပါတယ်။
- တောင်းဆိုမယ်ဆိုရင် အလုပ်သင်ယူမှုခေတ္တရပ်နားတာ၊ မိခင်နိုင်ငံကို ခေတ္တပြန်မီးဖွားပြီးမှ အလုပ်သင်ယူမှုပြန်စတာတွေ လုပ်နိုင်ပါတယ်။ ကြီးကြပ်ရေးအဖွဲ့အစည်းနဲ့ ကုမ္ပဏီတွေက လူတွေနဲ့ တိုင်ပင်ပါ။

အွန်လိုင်းမှာ ဖောင်ဖြည့်သွင်းတာကို ၂၄ နာရီလုံး လက်ခံနေပါတယ်။
https://www.otit.go.jp/notebook_my/



ကိုယ်ဝန်ရှိတာကိုသိတဲ့အချိန်မှာ တစ်ယောက်တည်း ကြိတ်ပြီး စိုးရိမ်ပူပန်မနေဘဲ မိမိရဲ့လက်တွဲဖော်၊ မိသားစု၊ ကုမ္ပဏီ၊ ကြီးကြပ်ရေးအဖွဲ့အစည်း၊ OTIT နဲ့ အများပြည်သူဆိုင်ရာကောင်တာ စတာတွေမှာ ဆွေးနွေးပါ။ ကိုယ်ဝန်ဆောင်မီးဖွားမှုဆိုတာဟာ သင့်ရဲ့အနာဂတ်အပေါ် ကြီးကြီးမားမား ဂယက်ရိုက်မယ့်ကိစ္စဖြစ်လို့ သေသေချာချာ နားလည်သဘောပေါက်ပြီး တာဝန်ယူမှုအပြည့်နဲ့ လုပ်ဆောင်ဖို့ လိုအပ်ပါတယ်။

< လေ့လာရန်အချက်အလက် >

အလုပ်သင်လက်စွဲစာအုပ်မှာလည်း ကိုယ်ဝန်ဆောင်မီးဖွားမှုနဲ့ ပတ်သက်ပြီး ဖော်ပြထားပါတယ်။ ဒါအပြင် လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် နေထိုင်မှုစီမံခန့်ခွဲရေးဌာနရဲ့ နိုင်ငံခြားသားနေထိုင်မှုထောက်ပံ့ရေးပေါ်တယ်ဆိုက်မှာတင်ထားတဲ့ “နေထိုင်မှုဘဝနှင့် လုပ်ငန်းခွင်ဆိုင်ရာ လမ်းညွှန်စာအုပ်”မှာ မီးဖွားခြင်း၊ ရင်သွေးစောင့်ရှောက်ခြင်းတွေအပြင် ဂျပန်မှာ နေထိုင်မှုနဲ့ ပတ်သက်ပြီး အကြောင်းအရာအမျိုးမျိုးကို “လွယ်ကူသောဂျပန်ဘာသာ” နဲ့ နိုင်ငံခြားဘာသာစကား ၁၃ မျိုးနဲ့ လမ်းညွှန်ထားပါတယ်။ ဒါတင်မက ခရိုင်နဲ့ မြို့ရွာတွေမှာလည်း နိုင်ငံခြားသားတွေအတွက် ဆွေးနွေးရေးကောင်တာတွေ ရှိပါတယ်။



မိုးများတဲ့ရာသီ “ဆုယူး” ~နေထိုင်ပုံနဲ့ သတိထားရမယ့်အချက်များ~



ဂျပန်မှာ ဟော့ကိုင်းဒီးနဲ့ တိုးဟိုးကဒေသ တစ်စိတ်တစ်ပိုင်းကလွဲလို့ မေလကုန်လောက်ကနေ ဇူလိုင်လအစောပိုင်း ဒါမှမဟုတ် အလယ်ပိုင်း လောက်အထိ မိုးများတဲ့ရာသီကျရောက်ပါတယ်။ ဒီမိုးများတဲ့ရာသီကို “ဆုယူး” လို့ခေါ်ပြီး မိုးအုံ့၊ မိုးရွာတဲ့ နေ့တွေ ဆက်တိုက်ရှိပါတယ်။ ဆုယူးကို ဖြစ်ပေါ်စေတဲ့ ဆုယူး လေဖိအားလမ်းကြောင်းဟာ ဂျပန် ကျွန်းတန်းကို တောင်ဘက်ကနေ မြောက်ဘက်ဆီကို တစ်ရက်ချင်း ရွေ့လျားသွားပြီး “ဆုယူးအီလီ” (ဆုယူးရာသီဝင်ခြင်း) နဲ့ “ဆုယူးအာခဲ” (ဆုယူး ရာသီကုန်ဆုံးခြင်း) နေ့တွေကို ဂျပန်မိုးလေဝသအေဂျင်စီက ကြေညာ ပါတယ်။ မိုးများတဲ့ ဒီကာလမှာ မိုးလေဝသ ခန့်မှန်းချက်ကို ပုံမှန်ထက် သတိထားသူတွေများလေ့ရှိပါတယ်။ နေ့အလိုက် အပူချိန် ကွာခြားမှုကြီးမားပြီး ချမ်းစိမ့်စိမ့်ခံစားရတဲ့နေ့မျိုးရှိသလို စိုထိုင်းမှုများပြီး လှောင်အိုက်တဲ့နေ့မျိုးလည်းရှိလို့ ကိုယ်ခန္ဓာအနေအထားကို ထိန်းသိမ်းဖို့

ခက်ခဲတဲ့နေ့တွေဆက်တိုက်ကြုံရပါတယ်။ ကိုယ်ခန္ဓာကကိုယ်အပူချိန်ကို ကောင်းကောင်းမချိန်ညှိနိုင်တဲ့အခါ နေမကောင်း ဖြစ်တတ်တာကြောင့် အလုပ်ရှုပ်တယ်လို့ မယူဆဘဲ အဝတ်အစားတွေကို လိုက်လျောညီထွေ ဝတ်ဆင်ပြီး ကောင်းကောင်းအိပ်၊ အဟာရပြည့်အောင် စားသောက်ပြီး ကိုယ်ခန္ဓာကို ထိန်းသိမ်းကြပါ။ ဒါအပြင် မှီစွဲ၊ မှီတက် အဖြစ်များလို့ အစာအဆိပ်သင့်မှု ဖြစ်လွယ်တဲ့ ကာလလည်း ဖြစ်ပါတယ်။ သတိထား စားသောက်ပြီး ပုံမှန်ထက် သန့်ရှင်းရေးကို ဂရုစိုက်ပါ။

တစ်ဖက်မှာ ဆုယူးကာလအတွင်း အများအပြားရွာခဲ့တဲ့ မိုးရေတွေကို ဆည်တွေမှာသိုလှောင်ထားပြီး မိုးမရွာတဲ့နေ့တွေဆက်တိုက်ရှိတဲ့နေ့ရာသီ အတွက် သောက်သုံးရေတွေကို ရယူပါတယ်။ ဒါအပြင် သိုလှောင်ထားတဲ့ ရေတွေဟာ စပါးစိုက်ပျိုးရေးအတွက် အရေးပါတဲ့ရေလည်း ဖြစ်တာမို့ ဂျပန်လူမျိုးတွေရဲ့လူနေမှုဘဝမှာ မရှိမဖြစ်တဲ့ “ကျေးဇူးကြီးတဲ့မိုး” လည်း ဖြစ်ပါတယ်။

မိုးဆက်တိုက်ရွာနေတဲ့အခါ စိတ်တွေ လေးလံထိုင်းမှိုင်းနေတာမျိုး ဖြစ်တတ်ပေမဲ့ မိုးများတဲ့ရာသီမှာပဲ ခံစားနိုင်တာတွေလည်း ရှိပါတယ်။ “အာဂျီစအိ” (ခြောက်လပန်း) ဟာ ဆုယူးရာသီမှာ ပွင့်တဲ့ပန်းဖြစ်ပြီး ဂျပန်အနှံ့မှာ ဒီပန်းတွေရဲ့ မြင်ကွင်းကို လှလှပပမြင်နိုင်တဲ့ နာမည်ကျော် နေရာတွေ အများကြီးရှိပါတယ်။ ခရမ်းရောင်၊ ပန်းရောင် အပွင့်တွေနဲ့ အစိမ်းရောင်အရွက်တွေက မိုးစိုတဲ့အခါ အရောင်ပိုတောက်ပတာကြောင့် မိုးရွာတဲ့နေ့မှာ အာဂျီစအိ ပန်းကို ဓာတ်ပုံရိုက်ရင် ပိုလှတယ်ဆိုတာလည်း ညွှန်းပါရစေ။ ဂျပန်ရဲ့ရာသီဥတုနဲ့ အသားမကျသေးတဲ့ အလုပ်သင်တွေ အဖို့ ကသိကအောက်ဖြစ်စရာ ရာသီဆိုပေမဲ့ အမျိုးမျိုး ကြံဆပြီး “ဆုယူး” ကို ကျန်းမာပျော်ရွှင်စွာ ဖြတ်သန်းကြပါစို့။

ခိုခိုနိုးနိုးမိမိလီ

ဂျပန်စာလုံးနဲ့ ခန်းဂျီး အသုံးပြုနည်း လေ့လာသင်ယူဖို့သင်ထောက်ကူပစ္စည်းဖြစ်ပါတယ်။ ပျော်ပျော်ပါးပါးနဲ့ အဖြေတွေကို စဉ်းစားကြပါစို့။ (အဖြေမှန်က တခြားစာမျက်နှာမှာ ရှိပါတယ်။)

အလုပ်သင်တွေ့ရဲ့ ဒီလအတွက် ဓာတ်ပုံတစ်ပုံ



ဖိလစ်ပိုင်က အလုပ်သင်တွေဟာ ဖူဂျီတောင်ကို ပထမဦးဆုံး အလည်ခရီးသွားခဲ့ကြပါတယ်။ ယာမာနာရှိ ခရိုင်မှာရှိတဲ့ “အိုရှိနို ဟတ်ခိုင်” မှာ ကြည်လင်သန့်ရှင်းနေတဲ့ စိမ်းရေတွေကို မြင်ရပြီး အံ့အားသင့်ခဲ့ပါတယ်။ ဂျပန်ရဲ့ လှပတဲ့နေရာတွေကို သွားဖို့ဆိုတဲ့ အိပ်မက် ပြည့်ဝခဲ့ပြီး နှစ်လို့ဖွယ်အပြုံးတွေ လွှမ်းခြုံနေပါတယ်။

※၂၀၂၂ခုနှစ် ဇူလိုင်တွင် ပေးပို့သည်။
 (日本メカニク株式会社)
 အလုပ်သင်ပေးတဲ့နေရာတွေကနေ JITCO အင်တာနက်စာမျက်နှာကို ပို့လာတဲ့ “技能実習 Days” ထဲက ဓာတ်ပုံတစ်ပုံကို ရွေးချယ် ဖော်ပြနေပါတယ်။ “技能実習 Days” စာမျက်နှာနဲ့ ပေးပို့ဖို့ အချက်အလက်တွေကို ဒီမှာ ကြည့်ပါ။
 (<https://www.jitco.or.jp/ja/days/>)



၃၁ ကြိမ်မြောက် နိုင်ငံခြားသား အတတ်ပညာကျွမ်းကျင်မှု အလုပ်သင်နှင့်သင်တန်းသားများ၏ ဂျပန်ဘာသာစာစီစာကုံး ပြိုင်ပွဲနှင့် ပတ်သက်၍

JITCO မှာ ဧပြီလ ၃ရက်နေ့ (တနင်္လာ) ကစပြီး ဂျပန်ဘာသာစာစီစာကုံးပြိုင်ပွဲအတွက် စာမူတွေကို စတင်လက်ခံပါမယ်။ စာမူပိတ်ရက်ကတော့ မေလ ၁၂ ရက်နေ့ (သောကြာ) ဖြစ်ပါတယ်။ အသေးစိတ်တွေကို JITCO ရဲ့ အင်တာနက်စာမျက်နှာ (<https://www.jitco.or.jp/>) ၊ JITCO ဂျပန်ဘာသာသင်ထောက်ကူ အင်တာနက်စာမျက်နှာ (<https://hiroba.jitco.or.jp>) အသိပေးချက်မှာ တင်ထားပါတယ်။ စာမူတွေ ပါဝင်ယှဉ်ပြိုင်လာကြဖို့ စောင့်မျှော်နေပါတယ်။



“အတတ်ပညာကျွမ်းကျင်မှု အလုပ်သင်များ၏မိတ်ဆွေ” မှာ ဖော်ပြစေချင်တဲ့အကြောင်းအရာကို ပြောပြပါ

ဒီ “အတတ်ပညာကျွမ်းကျင်မှု အလုပ်သင်များ၏မိတ်ဆွေ” စာစောင် နဲ့ပတ်သက်ပြီး အကြံပြုချက်နဲ့ ခံစားချက်အမြင်တွေ၊ ဖော်ပြစေချင်တဲ့ ခေါင်းစဉ်နဲ့ စိတ်ဝင်စားတဲ့ အကြောင်းအရာတွေကို လက်ယာဘက်က ပုံစံဖောင်ကနေ ပေးပို့ကြပါ။



◆「あ」のいろいろ
 「あ」はかど気づいたり、思い出した時に、「ああ」の後は「よかった・そうですか」などが続き、安心したり、納得したりした時に言います。驚いたり、思いついたりした時に、思わず出るのが「あっ」です。
 文字とちがって、声に出した音は、高低も調子も、みなそれぞれです。
 「ああ、いい気持ち」という時と、「ああ、困った」という時では、声のトーンもちがうでしょう。
 目で見る言葉と、耳で聞く言葉。何気ない「あ」にも、気持ち表れますね。

「あ」ဆိုတာ ရုတ်တရက် သတိထားမိ၊ သတိရမိချိန်မှာပြောသလို၊ 「ああ」ရဲ့ နောက်မှာကတော့ 「よかった・そうですか」 ဆိုတာမျိုးတွဲပါပြီး စိတ်အေးရတဲ့ နားလည်လက်ခံလိုက်တဲ့အခါတွေမှာ ပြောပါတယ်။ လန့်သွားတဲ့၊ အကြံရတဲ့အခါ မထင်မှတ်ဘဲ ပြောမိတာက 「あつ」 ဖြစ်ပါတယ်။ စာလုံးနဲ့မတူဘဲ စကားပြောတဲ့အခါ အသံအနိမ့်အမြင့်ရော ဟန်ပန်ပါ အသီးသီးကွဲပြားပါတယ်။ 「ああ、いい気持ち」 နဲ့ 「ああ、困った」 တွေကို ပြောတဲ့အခါမှာ လေသံချင်းမတူဘူးမဟုတ်လား။ မျက်စိနဲ့မြင်တဲ့ စာလုံးနဲ့ နားနဲ့ကြားတဲ့စကားလုံးတွေမှာ ဘာရယ်မဟုတ်တဲ့ 「あ」 ဆိုတာမှာတောင် ခံစားချက်တွေကို ဖော်ပြနေပါတယ်။